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Protokół Nr XXI/20 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 30 kwietnia 2020 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że ze względu na sytuację 
panującą w kraju, dotyczącą ogłoszenia na terenie Rzeczypospolitej Polskiej stanu 
zagrożenia epidemiologicznego w dzisiejszej sesji biorą udział wyłącznie sami Radni, 
bez udziału Kierowników jednostek organizacyjnych, naczelników oraz gości 
zaproszonych. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady Sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 17 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XXI sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 
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Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który w imieniu Zarządu Powiatu 
Drawskiego poprosił o wprowadzenie zmiany w porządku obrad sesji projektu uchwały 
w sprawie zmiany w budżecie Powiatu na rok 2020 -druk nr 1104 w pkt 24 ppkt. „d”. 
Są to przesunięcia wewnętrzne nieskutkujące wynikiem końcowym, wynik końcowy 
pozostaje bez zmian.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czego dotyczą zmiany w tej uchwale? 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że jest szczegółowo 
opisane, ale  chodzi o to, żeby podjąć te inwestycje, które były pierwotnie zaplanowane 
i w szczegółach jest uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji w pkt. 24 ppkt „d”,  
projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie Powiatu na rok 2020 -druk nr 1104. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
przyjęła proponowaną zmianę w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji  
w pkt.24  ppkt „d” projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie Powiatu na rok 2020 
-druk nr 1104 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z porządkiem obrad.  

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  
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2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów : 

a) z XIX sesji Rady Powiatu odbytej w dniu 07.02.2020 r. 
b) z XX nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu odbytej w dniu 31.03.2020 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 1087. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

7. Informacja o stanie sanitarno - epizootycznym na terenie powiatu drawskiego za 
rok 2019 – druk nr 1027. 

8. Informacja o stanie sanitarnym na terenie powiatu drawskiego w roku 2019, w tym 
ocena warunków wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży  – druk nr 1026. 

9. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku 
Pom.  
o stanie bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2019 r. 
oraz wnioski Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej służące 
poprawie funkcjonowania krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego (KSRG) 
na obszarze powiatu drawskiego, sporządzone na podstawie analizy zagrożeń oraz 
analizy zabezpieczenia operacyjnego powiatu drawskiego, przekazane do wójtów 
i burmistrzów oraz staroście powiatu, w celu podjęcia działań zmierzających do 
poprawy funkcjonowania ksrg – druk nr 1024 i 1025. 

10. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 
drawskiego w roku 2019 – druk nr 1023. 

11. Informacja z realizacji zadań wynikających z „Powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego na obszarze powiatu drawskiego na lata 2018 – 2022” w roku 2019 – 
druk nr 1028. 

12. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i 
Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za rok 2019- druk nr 1070. 

13. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Darskowie w 2019 
roku-  
druk nr 1067. 

14. Sprawozdanie Spółki Szpitale Polskie S.A. z działalności statutowej i finansowej 
Drawskiego Centrum Specjalistycznego za rok 2019 – druk nr 1030. 

15. Sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków 
finansowych Warsztatów Terapii Zajęciowej w Czaplinku za rok 2019 – druk nr 
991. 

16. Sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej w Drawsku 
Pomorskim za 2019 rok- druk nr 1060. 



4 
 

17. Sprawozdanie za 2019 rok z działalności Powiatowego Dziennego Domu 
Samopomocy- Ośrodka Rehabilitacyjno- Kulturalnego w Drawsku Pomorskim 
oraz filii Złocieniec- druk nr 1008. 

18. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Drawskiego z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego” za rok 2019- druk nr 1083. 

19. Sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2019- druk nr 1084. 

20. Działalność Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim w 2019 roku  
i w I kwartale 2020 roku oraz informacje na temat sytuacji na rynku pracy w 
Powiecie Drawskim - druk nr 1066. 

21. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego na lata 2017-2022 za rok 2019- druk nr 1062. 

22. Sprawozdanie z działalności Zarządu Dróg Powiatowych za rok 2019- druk nr 
1058. 

23. Plan zamierzeń inwestycyjnych na 2020 rok- druk nr 1059. 

24. Podjęcie uchwał w sprawie : 

a) podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej 
 i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2020 roku-  
druk nr 1077;  

b) przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na obszarze 
powiatu drawskiego w roku 2020 – druk nr 1065; 

c) przystąpienia do realizacji przez Powiat Drawski projektu pn. „ABC 
Przedszkolaka w ZPE-T w Bobrowie” w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020- 
druk nr 1080; 

d) zmiany w budżecie Powiatu na rok 2020- druk nr 1104. 
25. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

26. Komunikaty i sprawy różne.  

27. Zakończenie sesji.     

 

Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 07.02.2020 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z XIX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 07.02.2020 r.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XIX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 07.02.2020 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XIX sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 07.02.2020 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  1 głosie „wstrzymującym się” 
przyjęła protokół z XIX sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
07.02.2020 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XX nadzwyczajnej sesji Rady 
Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 30.03.2020 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z XX nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 30.03.2020 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XX nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 30.03.2020 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XX nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu 
Drawskiego z dnia 30.03.2020 r. 
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Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  1 głosie „wstrzymującym się” 
przyjęła protokół z XX nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
30.04.2020 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

 
Punkt 4 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami w materiałach 
na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Stanisława Cybulę. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Uzupełniająco Starosta dodał, co może 
budzić zainteresowanie o współpracy z NGO. Rada Powiatu uchwaliła budżet na ten 
rok, w którym została wpisana kwota 220 tys. zł na współpracę z NGO. Zarząd ogłosił 
konkursy, do których zgłosili się chętni- wszystkie podmioty- w szczegółach o tym 
mówi sprawozdanie, zostały powołane komisje, które rozstrzygnęły wyniki konkursów, 
między innymi w tym czasie pojawił się koronawirus. Ponieważ większość tych 
wniosków nie mogła być realizowana, ponieważ wymagał dla realizacji zgromadzeń 
wielu osób i pojawiło się pytanie co w związku z tym. Próbowaliśmy podejść na 
Zarządzie, że te projekty, które są przewidziane do realizacji pod koniec roku mogłyby 
być uwzględnione, nie mniej jednak po interpretacji i konsultacjach ze specjalistami  
w zakresie współpracy NGO stwierdzono, że albo odstępujemy ogóle, albo 
przekazujemy środki, które  i tak będą musiały być zwrócone, tylko zbędne procedury 
byłyby uruchomione, bo w tym czasie nie można zrealizować tych zadań. Nie mogliśmy 
też czekać na rozstrzygnięcia nie wiadomo jak długi okres, bo decyzje musiały być 
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podjęte i odpowiedzi udzielone wszystkim stowarzyszeniom i organizacjom 
pozarządowym, w związku z tym zdecydowaliśmy, że ze względu na brak możliwości 
realizacji odstępujemy. Jaka będzie sytuacja i rozwój, tego nikt nie jest w stanie określić. 
Czy te ograniczenia, które w tej chwili obowiązują będą podtrzymane, czy nie, 
zakładamy, że być może w drugim półroczu, czy IV kwartale jeżeli ktoś miał  
w projekcie zapisane i byłaby taka szansa i możliwość, że te projekty można by było 
realizować, to wtedy ponownie się nad tym pochylimy. Jeżeli są jakieś inne 
szczegółowe pytania, to bardzo proszę. 

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który zgłosił pytania do Pana Starosty. Pierwsze 

pytanie dotyczyło pkt. 24 str. 11- Zarząd przyjął informację o możliwości zatrudnieni 
geologa powiatowego, gdyby Pan Starosta mógł powiedzieć, czy jest taka potrzeba, czy 
nie i czym miałby się ten geolog zajmować.  

 
Następnie głos zabrał Radny R. Kurzątkowski, który powiedział, że jego pytanie 

dotyczy doskonalenia zawodowego nauczycieli- Powiat przyznał w budżecie 140 tys. 
zł, na str. 7 przy pkt. 19 mamy rozstrzygnięcie kwoty dofinansowania 83 tys. zł , 
pozostaje nam ponad 50 tys. zł czy te pieniądze zostaną ulokowane i pozostają nadal  
w tej kategorii budżetowej, czy będą gdzieś przeniesione? 

 
Starosta odpowiedział, że na ten czas te pieniądze są w rezerwie i żadnej 

dyspozycji odnośnie ich zagospodarowania nie ma. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytał czy ktoś z radnych ma pytania do Starosty?  
 
Nikt z Radnych więcej pytań nie zgłaszał.  
 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
  

Punkt 5 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację, wnioski i zapytania? 
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Głos zabrał Pani Radna G. Buczek, która powiedziała, że dostaje bardzo dużo 
zapytań dotyczących biletów miesięcznych, które dzieci wykupiły w marcu w PKS-ie  
i nie zostały one w marcu wykorzystane, czy mamy możliwość żeby zrekompensować 
rodzicom za bilety? Nie zwracają się o pomoc finansową, tylko czy te dzieci będą 
później mogły jeździć nieodpłatnie? Bo jakby nie patrzeć za bilety dzieci miały 
zapłacone, a z powodu koronawirusa nie mogły tych biletów wykorzystać.  

Na tym Radna G. Buczek zakończyła swoją wypowiedź.  

Następnie głos zabrała Radna B. Głowacka, która na wstępie podziękowała za 
odpowiedź na interpelację dotyczącą doświetlenia przejazdu na ulicy Drawskiej, która 
została skierowana właściwie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych. Ja tą 
interpelację kierowałam do Komisji Bezpieczeństwa, która działa przy Staroście 
Drawskim, tak, żeby była ona wzięta pod uwagę przy planach i pracach tej komisji, 
między innymi, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo na przejściach dla pieszych. Nie 
interesowało mnie to która gmina jest właściwa do załatwienia tej interpelacji, tylko 
żeby było to wzięte pod uwagę w planach rozpatrywanych przez Komisję 
Bezpieczeństwa i bardzo bym prosiła o odpowiedź na moje dwie interpelacje, już nie 
będę mówiła z której sesji. Pierwsza interpelacja dotyczy uruchomienia połączenia PKS 
ze szpitalem w Złocieńcu przy ul. Kańsko 1. Druga interpelacja dotyczy powołania 
zespołu samorządowo- pozarządowego do spraw współpracy z organizacjami 
pozarządowymi, jak i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
 i teraz szczególnie taki zespół byłby przydatny, jeżeli chodzi o pracę dotyczącą 
 i związaną z uchwałą o współpracy samorządu powiatowego z organizacjami, między 
innymi ze względu na tą sytuacje, niemożność udzielenia dotacji na zadania publiczne  
i być może pomysł na to co robić na 2020 rok.  

Radna B. Głowacka złożyła wniosek do Pana Starosty dotyczący wstrzymania 
wykonania decyzji w sprawie zatwierdzonego projektu  budowlanego i udzielenia 
pozwolenia na budowę dla Spółki P4 z o.o. wydanej dla inwestycji polegającej na 
budowie stacji bazowej telefonii komórkowej w Siemczynie, w Gminie Czaplinek. 
Wniosek związany jest z tym, że inwestor zobowiązał się do wykonania odpowiedniego 
zjazdu do posesji 208/1 w Siemczynie przed rozpoczęciem tej budowy. Budowa jest już 
rozpoczęta jest w trakcie, natomiast zjazd nie jest zrobiony, jest on w bardzo złym stanie 
technicznym i tutaj zgodnie z zaleceniami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
 i Autostrad , jak i zatwierdzonego planu, jeżeli chodzi o tą inwestycję inwestor się  
z tego nie wywiązuje. Ponadto chciałabym prosić o wyjaśnienia podejrzenia uchybień 
w trakcie prowadzonego postepowania administracyjnego w tej sprawie, między innymi 
wykluczenia w ostatnim stadium prowadzonego postępowania właścicielki sąsiedniej 
działki nr 209, która od początku postepowania była aktywną stroną, miała wiele 
zastrzeżeń, odwoływała się od planów budowy masztu, mało tego miała plany związane 
z budową budynku mieszkalnego, jak też obiektów agroturystyki właśnie na działce 
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sąsiadującej i bezpośrednio przylegającej do tej działki, gdzie ma być wybudowany 
maszt, była to jedyna osoba, która zgłaszała sprzeciwy, odwoływała się, ona została 
wykluczona z postepowania jako strona, natomiast właściciele działek pozostałych, 
czyli 207, 253, 222,202/2, którzy nie zgłaszali sprzeciwów, żadnych zastrzeżeń. Chcę 
też zaznaczyć, że nie było prowadzonych konsultacji społecznych w tej sprawie przy 
dużym proteście mieszkańców i ter osoby nie zostały wykluczone, natomiast jedna Pani, 
która bezpośrednio sąsiaduje z tą działką została wykluczona. Prosiłabym o wyjaśnienie 
skuteczności powiadomień  o postępowaniu stron osób zmarłych, które otrzymywały  
i są potwierdzane powiadomienia, czyli skutecznie doręczone, jak też braku oceny 
oddziaływania masztu telekomunikacyjnego na środowisko, ale to w aspekcie ustawy 
nie o ochronie przyrody, tylko zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów w sprawie 
przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko i decyzji 
środowiskowej,  w tym informacji w jakim stopniu wpływające na wydanie ostatecznej 
decyzji w sprawie pozwolenia na budowę – i to jest decyzja, która znacząco różniła się 
z uwagi na zmiany, które wprowadził inwestor w swoim wniosku praktycznie pod 
koniec już postępowania, w jakim stopniu ta decyzja burmistrza i kolejne 
postanowienia, które dotyczyły wyjaśnień zapisów zawartych w tej decyzji, była 
rozpatrywana pod kątem wydania tego polecenia, jak i na tym etapie postępowania była 
też rozpatrywane ewentualne oddziaływanie na środowisko oraz określenie obszaru 
oddziaływania obiektu, bo to jest bardzo ważne z uwagi na strony, łącznie  
z dokumentacją zdjęciową – przedkładam taki wniosek.  

 

Na tym Radna B. Głowacka zakończyła swoją wypowiedź.  

 Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Radnego  
Z. Dudora. 
 

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że prosi Starostę o interwencję  
u zarządcy drogi wojewódzkiej 177 Czaplinek- Mirosławiec, są bardzo zaniżone 
pobocza i prosiłbym, żeby Zarząd Dróg Wojewódzkich przystąpił do uzupełnienia 
ubytków poboczy, gdyż sytuacja jest bardzo niebezpieczna w momencie kiedy mija się 
samochód ciężarowy, samochód ciężarowy z reguły z ładunkiem nie zjeżdża, natomiast 
osobowy musi zjechać i jest sytuacja bardzo niebezpieczna, prosiłbym żeby przystąpili 
do tych prac wiosennych. Dziękuję. 

 
Na tym Radny Z. Dudor zakończył swoją wypowiedź.  
 
Następnie głos zabrał Radny J. Kozłowski, który podziękował za odpowiedź na 

interpelację z dnia 07 lutego 2020 r., którą otrzymał po dwóch miesiącach i powiedział, 
że pytanie dotyczy Zespołu Szkól Ponadgimnazjalnych w Złocieńcu, są tam 
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zamontowane panele fotowoltaiczne, była awaria ponad pól roku trwała, myślę, ze jakaś 
forma przepychanki kto ma naprawić, falownik spalony, ale chciałem zapytać o coś 
innego. Ostatni rachunek, który szkoła otrzymała za energetykę nie zawiera pozycji, 
która mówi o wyprodukowaniu i oddaniu energii do systemu. Energa -Obrót musi mieć 
umowę oczywiście z producentem prądu- zakładam, że ta umowa jest, ale jeśli licznik- 
z tego, co ja wiem nie został zmieniony i jest tylko jednokierunkowy, to ta produkcja 
jest bez sensu. Nie wiem jakie są fakty, myślałem, że dostane to w odpowiedzi, ale nie 
widzę, więc bardzo proszę o odpowiedź na to zapytanie czy umowa z Energą zawiera 
również dostarczanie przez Powiat Drawski prądu, wyprodukowanego w Złocieńcu  
w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych. 

 
Na tym Radny J. Kozłowski zakończył swoją wypowiedź.  
 
Następnie głos zabrał Radny M. Banaszek, który powiedział, że sprawa drogi 

wojewódzkiej nr 177 była przerabiana, były składane interpelacje, był, tutaj etatowy 
członek Zarządu Pan Wziątek i chyba musimy napisać interpelację na piśmie, bo taka 
interwencja ustna niewiele pomoże, bo tam jest bardzo niebezpiecznie, szczególnie od 
miejscowości Pławno do przejazdu kolejowego.  

 
Na tym Radny M. Banaszek zakończył swoją wypowiedź.  
 
Przewodnicząca Rady spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć interpelację, 

wniosek lub zapytanie? 
 
Nikt  z Radnych więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie składał.  
 

 

Punkt 6 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie miedzy sesjami. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że ze względu na stan zagrożenia 
epidemiologicznego żadne posiedzenia Komisji Stałych nie odbyły się.  

 

 

Punkt 7 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja o stanie 
sanitarno-epizootycznym na terenie powiatu drawskiego za rok 2019. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał przygotował 
Powiatowy Lekarz Weterynarii za rok 2019 i został on wysłany do Radnych drogą 
elektroniczną, następnie spytała czy są pytania do materiału? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Treść informacji o stanie sanitarno-epizootycznym na terenie powiatu drawskiego 
za rok 2019 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Punkt 8 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja o stanie 
sanitarnym na terenie powiatu drawskiego w roku 2019, w tym ocena warunków 
wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał przygotowała Pani 

Aleksandra Orlińska- Dyrektor Stacji sanitarno- Epidemiologicznej za rok 2019 i został 
on wysłany do Radnych drogą elektroniczną, następnie spytała czy Radni mają pytania 
do materiału? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Treść informacji o stanie sanitarnym na terenie powiatu drawskiego w roku 
2019, w tym ocena warunków wypoczynku zimowego dzieci i młodzieży stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Punkt 9 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja 
Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku Pom.  
o stanie bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2019 r. oraz 
wnioski Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej służące poprawie 
funkcjonowania krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego (KSRG) na obszarze 
powiatu drawskiego, sporządzone na podstawie analizy zagrożeń oraz analizy 
zabezpieczenia operacyjnego powiatu drawskiego, przekazane do wójtów i burmistrzów 
oraz staroście powiatu, w celu podjęcia działań zmierzających do poprawy 
funkcjonowania ksrg.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał przygotował Pan 
Paweł Dymecki – Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. Materiał został 
do Radnych wysłany drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy 
ktoś z Radnych ma pytania do przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 9 i nr 10 do protokołu. 
 

Punkt 10 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu drawskiego w roku 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał przygotował 

Komendant Powiatowy Policji. Materiał został do Radnych wysłany drogą 
elektroniczną. Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Punkt 11 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja z realizacji 
zadań wynikających z „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na obszarze powiatu 
drawskiego na lata 2018 – 2022” w roku 2019.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Pana Jacka Żychlińskiego- Naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego 
 i został  do Radnych wysłany drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady Powiatu 
spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Punkt 12 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i Organizatora Rodzinnej 
Pieczy Zastępczej za rok 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Panią Różę Kursę- Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i został  
do Radnych wysłany drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy 
ktoś z Radnych ma pytania do przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Punkt 13 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z działalności Domu Pomocy Społecznej w Darskowie w 2019 roku. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Panią Wiolettę Smolich- Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Darskowie 
 i został  do Radnych wysłany drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady Powiatu 
spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 

Punkt 14 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie Spółki 
Szpitale Polskie S.A. z działalności statutowej i finansowej Drawskiego Centrum 
Specjalistycznego za rok 2019. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Panią Monikę Podziewską – Prezesa Spółki Szpitale Polskie S.A. i został  do 
Radnych wysłany drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś 
z Radnych ma pytania do przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 

Punkt 15 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych Warsztatów 
Terapii Zajęciowej w Czaplinku za rok 2019.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Pana Krystiana Ignacaka- Dyrektora Zespołu Placówek Edukacyjno- 
Terapeutycznych w Bobrowie. Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś  
z Radnych ma pytania do przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 

Punkt 16 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z działalności Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej w Drawsku Pomorskim  
za 2019 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Panią Magdę Madalińską- Dyrektora Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej  
w Drawsku Pomorskim. Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma 
pytania do przedstawionego materiału? 
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Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 

Punkt 17 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie za 2019 
rok z działalności Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy- Ośrodka 
Rehabilitacyjno- Kulturalnego w Drawsku Pomorskim oraz filii Złocieniec. 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Panią Joannę Orzepowską- Kierownika Powiatowego Dziennego Domu 
Samopomocy Ośrodka Rehabilitacyjno- Kulturalnego w Drawsku Pomorskim. 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 

Punkt 18 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z realizacji „Programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 
rok 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Panią Romanę Kowalewicz- Głównego Specjalistę ds. współpracy  
z organizacjami pozarządowymi i przedsiębiorcami i wysłany do radnych drogą 
 e-mailową. Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
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Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 

Punkt 19 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie z oceny 
zasobów pomocy społecznej za rok 2019.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Panią Różę Kursę- Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i został  
do Radnych wysłany drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy 
ktoś z Radnych ma pytania do przedstawionego materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 
Punkt 20 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest działalność 
Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim w 2019 roku  
i w I kwartale 2020 roku oraz informacje na temat sytuacji na rynku pracy w Powiecie 
Drawskim. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy- Pana Henryka Andrałojcia, został 
wysłany do Radnych drogę elektroniczną i składa się z dwóch części- części głównej 
 i części dodatkowej, która zawiera informacje dotyczące nowych zadań, w związku 
 z COVID-19. 
 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 21 i nr 22 do protokołu. 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział, że Radni dostali materiał  

z Powiatowego Urzędu Pracy, który dotyczył Tarczy Covid i w swojej wypowiedzi 
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wyraził uznanie i zachwyt dla pracy pracowników Powiatowego Urzędu Pracy  
i rekomendował tych pracowników, żeby ich w jakiś sposób wyróżnić, podziękować, 
pochwalić. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Głos zabrał Radny C. Turczyk, który poprosił o aktualne informacje,  które 

spływają do Starostwa Powiatowego, dotyczące Powiatowego Urzędu Pracy. Wszyscy 
mamy w pamięci likwidację filii Powiatowego Urzędu Pracy w Kaliszu Pomorskim 
 i w Czaplinku. Wniosek mój jest następujący chcę otrzymywać drogą e-mailową te 
materiały, które otrzymuje Zarząd Powiatu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że kieruje wniosek do Pana Starosty.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Radną G. Polak o zabranie głosu.  
 
Głos zabrała Radna G. Polak, która powiedziała, że chciałaby pochylić się nad 

pracownikami zakładów pracy w Czaplinku, myślę, że sytuacja w innych gminach jest 
podobna, ale na ile mam orientację, na 6 kwietnia uzyskałam informację z gminy, gdzie 
164 pracowników zostało już zwolnionych całkowicie. Jest następna grupa, która jest 
na trzymiesięcznym wypowiedzeniu, czyli jeszcze istnieją w zasobach firmy, ale te 
osoby także odejdą. Dokumenty tu przedstawione pokazują to działanie w kierunku 
sytuacji jaka się wytworzyła, nie mniej sytuacja tak się zazębiła, że likwidacja filii 
zbiegła się razem z pandemią i sytuacją w zakładach pracy. Wiem, że właściciele firm 
szukają różnych rozwiązań, żeby nie dochodziło do zwolnień, nie mniej, 
niejednokrotnie są w sytuacji takiej, że nie mają innego wyjścia, na ile jest nad tym 
wszystkim kontrola Powiatowego Urzędu Pracy? Na ile pracownicy i Pan Dyrektor 
mają kontrolę nad tym co się dzieje w poszczególnych zakładach pracy, na ile mogą 
 i są w stanie pomagać rozwiązywać im te problemy, bo część firm tylko zawiesiła swoją 
działalność, część zlikwidowała, zamknęła działalność, są gdzieś tam małe, które 
próbują otwierać się, ale sytuacja na rynku pracy staje się bardzo, bardzo zła.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że pomoc rządowa dla 

przedsiębiorców jest bardzo duża, teraz została uruchomiona kolejna pomoc dotycząca 
wsparcia przedsiębiorcy, jeśli chodzi o pracownika, pomoc ta jest uzależniona od 
spadku obrotów. Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Pana 
Starostę.  
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Głos zabrała Radna G. Polak, która Pani Radna zgłosiła Staroście sytuację, jaka 
jest w Czaplinku, bezpośrednio po tym Starosta skontaktował się z Dyrektorem 
Powiatowego Urzędu Pracy, podjął on rozmowy z przedsiębiorcami, ale ma również 
kontakt z Burmistrzem. Na dzisiaj sytuacja wygląda tak, że głównym zadaniem 
środków, które Rząd uruchomił i Pan Premier mówił, to jest przede wszystkim 
utrzymanie stanowisk pracy i pomoc adresowana bezpośrednio do firm  
i przedsiębiorstw, które otrzymują zatrudnienie, natomiast gorzej się sytuacja ma  
i praktycznie tej pomocy nie będzie, jeżeli zwalniają i chodzi o to, to, co mówiła pani 
Przewodnicząca ta pomoc jest adresowana głównie do firm, ale również 
samozatrudnionych. Pan Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy jest na bieżąco 
 i umówiliśmy się, że gdyby zaistniała sytuacja, że trzeba tym osobom w jakikolwiek 
sposób pomóc – zwalnianym, to jest w stanie oddelegować osobę, osoby do 
bezpośredniego kontaktu w firmach, jeżeli Dyrekcja tych firm wyrazi zgodę.  

 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że Powiat otrzymał 12 mln jako pomoc dla 

przedsiębiorców.  
 
Następnie głos zabrał etatowy członek Zarządu- W. Włodarczyk, który 

powiedział, że rozmawiał z panią Dyrektor i działania Powiatowego Urzędu Pracy są 
bezpośrednie, jedna z takim interwencji, czy rozmów na bieżąco było to, że forma 
transportowa z Czaplinka, która zatrudniała kilkadziesiąt osób mierzyła się z zamiarem 
zwolnienia wszystkich, nawet groziła firmie upadłość, ale z racji konsultacji i wsparcia 
ta firma nie zdecydowała się na zwolnienia- to jest informacja bezpośrednio z wczoraj, 
uzyskując pomoc w programach.  

 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że bardzo szkoda jak firma zwalnia 

pracowników, są ulgi w ZUS-ie, są dodatkowe środki dla pracowników, jak 
 i prowadzących działalność i też samozatrudnionych.  

 
Głos zabrała Radna G. Polak, która powiedziała, że pod koniec marca 

rozmawiała z Burmistrzem Czaplinka, który po rozmowach z pracodawcami był 
przerażony, gdy z po zliczeniu ich sugestii wyglądało na to, że pójdzie do zwolnienia 
około tysiąca ludzi. Na dzień dzisiejszy na początek kwietnia poszły 164 osoby, więc 
widać tu ogromną pracę firm, które rozbiły wszystko, żeby zatrzymać sytuację trudną 
 i żeby ją opanować , ale widać też pracę powiatowego Urzędu Pracy, który robił 
wszystko żeby zminimalizować ten problem.  

 
Głos zabrała Radna G. Polak, która bezpośrednio przeprowadzali rozmowy  

z tymi firmami, które według wskazań Burmistrza miały zwalniać najwięcej osób  
i oczywiście- Pani Radna teraz to potwierdziła, że te obawy i przypuszczenia co do 
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zwolnień wcale się nie potwierdziły, to wynikało z tego, o czym mówiliśmy wcześniej, 
o czym mówił Starosta Włodarczyk, z bezpośrednich kontaktów pracowników, 
Dyrekcji Urzędu Pracy z firmami, również nasze tez rozmowy z niektórymi, bo 
dzwonili, pytali też wprost i myślę, że na ten moment przepowiedzi się nie spełniły 
 i oby tak dalej.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Nikt z Radnych więcej pytań nie zgłaszał.  
 
 

Punkt 21  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie 
 z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2017-2022 
za rok 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Panią Joannę Kołodziejską- podinspektora w Wydziale Ochrony Zdrowia i Spraw 
Społecznych. Materiał został wysłany do Radnych drogę elektroniczną. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 

 
Punkt 22  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z działalności Zarządu Dróg Powiatowych za rok 2019. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Pana Zbigniewa Kota- Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 
Pomorskim. Materiał został wysłany do Radnych drogę elektroniczną. 



20 
 

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział, że ma pytanie do informacji 

przedstawionej w sprawozdaniu na stronie 3, dotyczy to funduszu dróg samorządowych. 
Wiem z poprzedniej kadencji, że złożony był wniosek na odcinek drogi Drawsko 
Pomorskie- Gudowo wraz z budową ścieżki rowerowej. We współpracy z gminą 
opracowano dokumentację projektowo- techniczną, była taka rozmowa pod koniec 
roku, kiedy zamykaliśmy budżet, że w przypadku pojawienia się środków z urzędu 
wojewódzkiego wrócimy do tematu. Z tej informacji nic nie wynika, mamy zaraz maj, 
połowa roku, czy coś wiadomo, jakie terminy? Wiem, że jest pandemia i wszystkie 
terminy odsunęły się na dalszy plan, ale czy państwo macie jakieś informacje?  

 
Głos zabrał Etatowy członek Zarządu- Waldemar Włodarczyk, który powiedział, 

że jeżeli chodzi o tą drogę złożyliśmy w roku ubiegłym wnioski na dwa zadania. 
Pierwszy to droga Korytnica- koszt ponad 1 mln 800 tys. zł i drugi, to droga Drawsko- 
Gudowo, tam była dużo większa kwota, ponad 14 mln zł. Lista rankingowa ukazała się 
w zeszłym tygodniu. Korytnica została uwzględniona w wersji podstawowej, czyli w tej 
chwili ustalamy harmonogram realizacji zadania, wniosek był składany w sierpniu 
ubiegłego roku, a dopiero teraz otrzymaliśmy informację i też on musi ulec korekcie. Ta 
druga droga Drawsko- Gudowo jest na czwartek lub piątej pozycji rezerwowej i na dzień 
dzisiejszy nie mamy takiej informacji, wiemy, że część samorządów rezygnowała, 
powiedziano, że ewentualnie według zwrotu środków niepodjęcia działań będą wnioski 
w rezerwie rozpatrywane. Na dzisiaj według informacji potwierdzonych podpisujemy 
Korytnicę.  

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że w uzupełnieniu doda, że na 

dzień 20 kwietnia każdy z beneficjentów miał się określić i podać informację czy będzie 
realizował te przedsięwzięcia, czy nie. My oczywiście wniosek Korytnicy 
potwierdziliśmy i zawnioskowaliśmy, że jesteśmy zainteresowani realizacją tego 
projektu, który na liście rezerwowej jest jako piąty, jednak ze względu na 
zaangażowanie środków oczekujemy na ostateczną decyzję, bo z tego, co wiemy 
 i z informacji przekazanej nam, że część samorządów rezygnuje z przedsięwzięć, które 
wcześniej zadeklarowali i jakaś szansa na to, że ta droga będzie w tym roku rozpoczęta 
jest.  
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Następnie głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że w tym 
sprawozdaniu jest zał. Nr 2, gdzie się mówi o inwestycjach drogowych roku 2019 
 i w pozycjach od 2 do 5 jest taka pozycja „środki wydatkowane”, gdzie mamy same 
kreski. Ja rozumiem, że te inwestycje zostały rozpoczęte, są to inwestycje wieloletnie, 
żadnych wydatków w roku 2019 nie było, podpisano umowy z urzędami wojewódzkim 
i marszałkowskim, natomiast interesuje mnie czy podpisano porozumienia  
z podmiotami współfinansującymi, to jest gminą, a szczególnie interesuje mnie Agri 
Plus i Nadleśnictwo- czy na tą inwestycję na drodze nr 1996 z tymi podmiotami jest 
podpisane porozumienie na dofinansowanie budowy tej drogi.  
 

Głos zabrał Etatowy członek Zarządu- Waldemar Włodarczyk, który powiedział, 
że na dzień dzisiejszy akurat te porozumienia są podpisywane. To było spowodowane 
tym, że myśmy do końca nie znali, Gminy otrzymały wcześniej porozumienia od nas,  
z różnych przyczyn Gminy te porozumienia teraz podpisują i jednocześnie trwają 
negocjacje w sprawie Nowych Lasek o dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych. Ja 
przypomnę, że w lasach się zmienił szef w Szczecinku, bo poprzedni Pan Dyrektor 
zmarł i na dzień dzisiejszy jest osoba pełniąca obowiązki, ale kontakt miał zarówno 
Starosta, jak i Wicestarosta, nawet ostatnio było spotkanie między nami a Wójtem 
Wierzchowa na szczegółowe uzgodnienia i przygotowanie się do końcowej zapłaty, 
która o ile pamiętam jest przewidziana do końca lipca. Środki finansowe na tą drogę, 
zewnętrzne- na koncie mieliśmy od grudnia zeszłego roku.  

 
Następnie głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że są podpisane 

umowy na realizację, to są inwestycje powiatowe i teraz, jeżeli by doszło do tego, że te 
podmioty wycofałyby się z tego dofinansowania, to to by się stało kosztem powiatu  
i stąd mój niepokój.  

 
Głos zabrał Etatowy członek Zarządu- Waldemar Włodarczyk, który powiedział, 

że na dzień dzisiejszy Gminy się nie wycofały z żadnej inwestycji.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego  

J. Kozłowskiego.  
 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że ma pytanie o stopień 

realizacji (w procentach) przybliżony oczywiście dwóch inwestycji: Żabin- Nowe 
Laski, bo rozpoczęła się inwestycja w 2019 roku, a w tym roku kończymy i Cieminko- 
Gawroniec- czy to jest rozpoczęte już? 

 
Głos zabrał Etatowy członek Zarządu- Waldemar Włodarczyk, który powiedział, 

że Nowe Laski są z terminem zakończenia dom końca lipca, na dzisiaj jest to wykonanie 
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w granicach 80%. Jeżeli chodzi o Cieminko, Cieminko jest w tej chwili kończone,  
a jeżeli chodzi o Gronowską, bo to realizujemy w trakcie termin jest do końca 
października, na dzień dzisiejszy na Gronowskiej w 30% są realizowane roboty typowo 
chodnikowe i roboty związane ze ścieżką rowerową, ale jest to podstawowe zdanie, bo 
później jest wylanie masy, to nie jest aż taki długi odcinek w zakresie całego zadania 
 i przedsięwzięcia, tam jest również do realizacji modernizacja sieci deszczowej, ale 
będzie to w niedługim czasie realizowane i termin będzie dotrzymany, bo roboty trwają 
dość intensywnie.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Punkt 23  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest plan zamierzeń 
inwestycyjnych na 2020 rok.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że materiał został przygotowany 

przez Pana Zbigniewa Kota- Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 
Pomorskim. Materiał został wysłany do Radnych drogę elektroniczną. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Głos zabrał Radny C. Turczyk, który powiedział: (…)”. 
 
Odpowiedzi udzielił Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że pamięta 

wnioski Radnego i mówił, że wtedy, co do zasady my przyjmujemy, że to Burmistrz 
wskazuje jakie przedsięwzięcia chce realizować. Po wstępnych rozmowach 
 i propozycjach Burmistrzów prowadzimy prace, negocjacje, szukamy źródeł 
finansowania zewnętrznego i jeżeli się uda zewnętrzne finansowanie, wtedy tą część, 
która zostaje dzielimy po połowie, czyli gmina i powiat. Na dzisiaj, tak, jak mówiłem 
wtedy, bo pamiętam odpowiedź została udzielona, że nie było zainteresowania 
Burmistrza, żeby te dwa przedsięwzięcia realizować. Z Konwentu Starosty, 
Burmistrzów i Wójta zostały określone zadania, które są przyjęte w tym roku do 
realizacji i myśmy Państwa informowali o tych, które to są i te konsekwentnie są 
realizowane, czy na przyszły rok będzie zainteresowanie Pana Burmistrza, trudno mi 
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powiedzieć, my nic na siłę z nikim nie robimy, jeżeli nie ma zainteresowania Gminy, to 
na siłę nie chcemy nikogo uszczęśliwiać.  

Głos zabrała Radna G. Buczek, która powiedziała, że właśnie dzisiaj zapadną 
dwa projekty uchwał, na drogę Cieminko, na dofinansowanie przez Gminę, jak również 
na ulicę Gronowską, tak więc będziemy wiedzieli, tam jest chyba 50% wykonania tego 
zadania.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 
Punkt 24  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2020 roku. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że projekt uchwały został 

wysłany do Radnych drogę elektroniczną. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań z rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2020 roku. 

 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XXI/150/2020 w sprawie podziału środków PFRON na realizację 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych 
w 2020 roku. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
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Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na obszarze powiatu 
drawskiego w roku 2020. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że projekt uchwały został 

wysłany do Radnych drogę elektroniczną. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionej uchwały? 
 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że niepokojąco zabrzmiał 

zapis w pozycji 3- konserwacja ratunkowa i nie wie, czy to nie jest na wyrost, bo nie 
przyznajemy ani złotówki na ratowanie zabytku, żeby nie wyszło, że cos mieliśmy 
cennego, a daliśmy pieniądze gdzie indziej. Chciałbym dopytać o ta sprawę. Dziękuję. 

 
Głos zabrał Etatowy członek Zarządu- Waldemar Włodarczyk, który powiedział, 

że to są materiały, które są dostarczone przez wnioskodawców, są  one przepisane  
z oceny i decyzji konserwatora zabytków i to wynika z poszczególnych wniosków, które 
miały miejsce. Konserwator zabytków niejednokrotnie określa, według swojej oceny 
poszczególne elementy, które są poddane renowacji, czy modernizacji, czy odnowieniu. 
Zarząd rozpatrywał wnioski, ale analizując jednocześnie z ostatnich pięciu lat zakres 
środków, jakie były przyznawane na poszczególne parafie w związku z tym była taka 
decyzja, a nie inna, jak również i środki finansowe, które poszczególne parafie 
przeznaczyły, czy pisały wnioski z innych instytucji, czy to z Ministerstwa Kultury od 
Konserwatora Zabytków, czy środki również własne. Wszystkie jednostki samorządu 
terytorialnego korzystają z tej samej podstawy prawnej. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionej uchwały? 
 
Nikt  radnych więcej pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na obszarze powiatu 
drawskiego w roku 2020. 
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Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XXI/151/2020 w sprawie przyznania dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na 
obszarze powiatu drawskiego w roku 2020. 
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji przez Powiat Drawski projektu pn. „ABC 
Przedszkolaka w ZPE-T w Bobrowie” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że projekt uchwały został 

wysłany do Radnych drogę elektroniczną. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionej uchwały? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji przez Powiat Drawski projektu pn. „ABC 
Przedszkolaka w ZPE-T w Bobrowie” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020. 

 
 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
17 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXI/152/2020 w sprawie przystąpienia do realizacji przez Powiat 
Drawski projektu pn. „ABC Przedszkolaka w ZPE-T w Bobrowie” w ramach 
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Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 
2014-2020. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2020. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że projekt uchwały został 
wysłany do Radnych drogę elektroniczną. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionej uchwały? 
 
Głos zabrała radna G. Buczek, która spytała jaki jest sposób naliczania składki 

członkowskiej dla Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego, czy to jest jakiś 
algorytm?  

 
Głos zabrał Etatowy członek Zarządu- Waldemar Włodarczyk, który powiedział, 

że zasady naliczania są przyjęte walnym zgromadzeniem członków Stowarzyszenia, 
Związku Celowego, w tej chwili Strefy Centralnej. Zasada ustalona jest dla 
poszczególnych gmin na podstawie ilości stawki pojedynczej w złotych na jednego 
mieszkańca w porównaniu do roku poprzedzającego z 31 grudnia z ewidencji, a dla 
dwóch Powiatów Łobeskiego i Drawskiego również odnośnie ilości mieszkańców 
danego Powiatu.  

 
Następnie głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział, że ma zapytanie 

do pani Skarbnik, gdyż w uzasadnieniu jest informacja, że zabezpieczenie planów 
wydatków w dziale finansowym na podatek VAT z tytułu przesunięcia płatności faktur 
za czynsz Szpitalom Polskim i spytał ilu tych faktur dotyczy przesunięcie?  
W sprawozdaniu Zarządu mowa jest o tym, że w marcu i kwietniu było przesunięcie,  
a te przesunięcie, ten VAT ilu miesięcy dotyczy?  

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że wpłynął wniosek Zarządu 

Szpitale Polskie o przesunięcie płatności za dwa miesiące o trzy miesiące, argumentacja 
jest , jak już wcześniej mówiliśmy koronawirus. Z racji tego, że Powiat angażuje się 
 i też pomaga szpitalowi, a i sam szpital potrzebuje więcej środków na ochronę swoich 
pracowników i ochronę mieszkańców, dopowiem na dzisiaj, to się chyba nic nie 
zmieniło, bo na wczoraj to był jedyny powiat, który nie ma potwierdzonych zakażeń. 
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Te działania, o których mówiliśmy wcześniej, za chwile będzie informacja szczegółowa, 
ale chcę powiedzieć, że ponad dwa miesiące temu podjęliśmy jako pierwsi zamknęliśmy 
szpital, zamknęliśmy SOR dla nazwijmy to niepotrzebujących, bo była taka sytuacja, że 
następowały wędrówki ludów, szpital był otwarty i każdy mógł wchodzić i wychodzić. 
Uznaliśmy, że jest to bardzo duże ryzyko i zagrożenie i jeżeli Zarząd Szpitali Polskich 
wystąpił do Zarządu, to uznaliśmy za stosowne, aby prolongować tą zapłatę za dwa 
miesiące na trzy miesiące, to nie jest umorzenie tylko odroczenie płatności, ale od tego 
musimy zapłacić podatek vat-owski i dlatego te z musiały być przesunięcia, aby mieć 
tytuł do zapłacenia podatku vat-owskiego.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionej uchwały? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2020. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  3 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXI/153/2020 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2020. 

 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Punkt 25  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są odpowiedzi na 
interpelacje i zapytania.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę  

S. Cybulę. 
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Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że za chwilę poprosi 
Wicestarostów o udzielenie odpowiedzi, natomiast gdyby zaszła potrzeba ich 
doprecyzowania, wówczas zostaną udzielone odpowiedzi na piśmie.  

 
Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że jeśli chodzi o NGO 

i propozycję utworzenia Komisji również uważam, że to bardzo dobry pomysł, jeżeli 
znajdą się takie osoby, które chciałyby wspierać nasze działania przy NGO, a ich 
przybywa z roku na rok i są to prężne organizacje, to nawet teraz przy powstającym 
punkcie pomocy psychologiczno- psychiatrycznej dla dzieci, który uruchomiliśmy  
w Starostwie okazało się, że taka pomoc jest bardzo oczekiwana. Pani Dyrektor Szpitala 
zabiega zarówno w CIS-ie, jak i w Gminach, w organizacjach pozarządowych  
o wsparcie  i rozpropagowanie tej misji tworzenia centrum zdrowia psychicznego, tak 
więc jesteśmy jak najbardziej za tym, żeby taką komisje powołać i oczekuję, że Pani 
Przewodnicząca pomoże nam skompletować osoby, które mogłyby wspierać taką 
komisję.   

 
Głos zabrał Etatowy członek Zarządu- Waldemar Włodarczyk, który  

w nawiązaniu do biletów miesięcznych i wykupienia biletów przez uczniów 
 i korzystanie z nich tylko dwa tygodnie powiedział, że jako udziałowcy takiej dobrej 
sytuacji nie mamy, bo jeżeli mamy skorzystać, a jesteśmy w tej drugiej grupie, nie 
mikroprzedsiębiorcy, bo jak mamy porównać dwa miesiące do dwóch miesięcy roku 
poprzedniego to na dzień dzisiejszy mieliśmy sytuację lepszą ze względu na to, że 
doszło nam Drawsko i nie mamy tej straty, to nie znaczy, że ta sytuacja nie będzie gorsza 
w miesiącu kwietniu, czy marcu i możemy wrócić do rozmowy. Ja rozumiem, że tu 
chodzi o osoby fizyczne, nie o realizacje kontraktów, które podpisujemy z gminami, bo 
to jest całkowicie inna rzecz. Robimy analizy, będziemy wiedzieli jak to wygląda za 
cztery miesiące i za pierwszy kwartał mamy otrzymać informację jakie było 
finansowanie, jakie były przychody i jaki wynik PKS-u za I kwartał na poszczególnych 
działalnościach. Na dzień dzisiejszy PKS prowadzi stację paliw, to jest jedna działalność 
komercyjna, druga to trasy autobusowe, następna grupa to transport publiczny i sprawa 
zawartych wszystkich umów z czterema gminami i tak są rozliczane koszty od  
1 stycznia na poszczególne gminy i one mogą się różnić rozliczeniem wozokilometra 
dla poszczególnych gmin, po raz pierwszy zobaczymy na jakich działalnościach PKS 
ma straty i jak to wygląda finansowo, koszty będą rozbijane i analizowane, wtedy 
dopiero podejmiemy decyzje odnośnie możliwości. Jeżeli chodzi o uruchomienie PKS 
Kańsk, to wiem, że na początku rozmowy były prowadzone bardzo szczegółowo 
poprzez Prezesa PKS-u z Panią Dyrektor również w zakresie pomocy, żeby te kursy 
dopracować pod kątem godzin kursów autobusów. Mieszkańcy sami się zwrócili do nas 
z wnioskiem o uruchomieniem kursu z Budowa przez Złocieniec i Drawsko do Oleszna 
i na dzień dzisiejszy możemy powiedzieć, że kursy te przynoszą efekt i obciążenie jest 
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pełne autobusu na 90 %. Jeżeli chodzi o Siemczyno my wydaliśmy decyzję  
o pozwoleniu na budowę, sprawa trwa od 2017, czy nawet 2016 roku, ona się wałkuje 
poprzez wydanie decyzji o warunkach zabudowy, w związku z tym, że plan 
zagospodarowania jest nieaktualny, nie ma go w ogóle należało opracować decyzję  
o warunkach zabudowy, ta decyzja była podważana i skierowywana zarówno przez 
jedna, jak i drugą stronę do Samorządowego Kolegium Odwoławczego (SKO). Ostatnia 
decyzja, która została uznająca sytuację i poprawki wnioskodawcy została uznana i są 
tam pewne kwestie, które były w trakcie ustalane, czy zmieniane, ja może nie będę tu 
mówił o szczegółach, bo odpowiedź będzie udzielana szczegółowo. Odpowiadając na 
pytanie jaka była skuteczność powiadomienia osoby zmarłej, to musze powiedzieć, że 
są pewne procedury, bez względu na to jaka jest inwestycja, to jeżeli dana osoba umiera, 
to są pewne procedury i te procedury zostały dotrzymane w stosunku do tej osoby, której 
nawet nie ma, bo zdarza się tak, że dana osoba wyjeżdża za granicę, nie zostawia 
swojego pełnomocnika i to wtedy poczta wystawia wezwania i na końcowo są pewne 
procedury prawne, te wszystkie potwierdzenia są w zestawieniu dokumentów. Jeżeli 
chodzi, że dana osoba była wykluczona, a na etapie podważania decyzji i skierowania 
sprawy do SKO, to powiem, że zmieniła się sytuacja montaży anten i kierunkowania 
anten i one zostały skierowane na stronę wschodnią, w związku z tym strony były 
konkretnie te powiadamiane, których to dotyczyło. Zasada obowiązuje taka, że jeżeli są 
strony i otrzymują bezpośrednio informacje, tzn. właściciel danej działki, inwestor danej 
działki i inwestor danej inwestycji, Zarząd Dróg, itd. Są osoby, które są powiadamiane 
w sposób zwyczajowo przyjęty, na zasadzie tablicy, informacji wywieszanej u Sołtysa. 
W takcie przeglądania korespondencji, kiedy decyzja została przez SKO odrzucona, ta 
końcowa decyzja została uznana, nie wykorzystano zapisu ostatecznego, gdzie było 
skierowanie do ewentualnego Sądu Administracyjnego, bo wtedy był moment, że 
można było wykorzystać ten ostatni zapis, który samo SKO wskazało i tą stronę 
powiadomiło, ale szczegółowo się do tego odniesiemy na piśmie.  

Jeśli chodzi o drogę Czaplinek- Mirosławiec złożymy stosowny wniosek do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich, ewentualnie zawnioskujemy. Myślę, że temat jest znany, 
my też dopiero ruszyliśmy z tym popularnym łataniem dziur, elementów pozimowych. 
Ta droga jest drogą nie do końca wykończoną, jest to droga która ma nowe odcinki, 
 a na niektórych jest dużo rzeczy do zrealizowania, do modernizacji.  

Odnosząc się do zapytania Radnego J. Kozłowskiego dotyczącego stwierdzenia, 
że pobiliśmy rekord – ja nie chcę wracać do historii, bo poprzedni Zarząd, kiedy był,  
a byłem Radnym Powiatowym i nie było sytuacji koronawirusa, to ja otrzymałem nawet 
później informację, a na niektóre do dnia dzisiejszego nie otrzymałem odpowiedzi.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Radnego M. Banaszka.  
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Głos zabrał Radny M. Banaszek, który powiedział, że Pan Starosta wspomniał  
o zimowym utrzymaniu dróg odnośnie drogi Nr 177, ale tam historia jest zupełnie inna, 
to nie są ubytki na środku drogi, tylko to są wyrwy po zewnętrznej stronie przy 
poboczach i ta historia już trwa około dwóch lat. Zgłaszaliśmy tą sprawę w formie 
interpelacji, to odpowiedź Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich była taka 
lakoniczna, że może zrobimy, ale nie wiemy kiedy, można by to, podłączyć pod 
zaniedbanie obowiązków służbowych zarządcy drogi, bo naraża na niebezpieczeństwo 
użytkowników, prawdopodobnie w niedługim czasie coś się tam zdarzy, bo koronawirus 
minie, okres wakacyjny się zbliża i ruchy ludzi obcych będą i to będzie jeszcze bardziej 
niebezpieczne.  

 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że jeżeli chodzi o szpital , 

to bardzo by prosiła o taką informację kompleksową co w tej sytuacji epidemiologicznej 
i zagrożenia związanego z wirusem- koronawirusem poczynił Zarząd, jak tez podległe 
jednostki, jednostki służby zdrowia, jak tez Powiatowy Zespół Zarządzania 
Kryzysowego, bo chyba po raz pierwszy w historii cieszymy się tym, że jesteśmy białą 
plamą nie tylko w województwie, więc bardzo bym prosiła o taką informację 
 i informacje pisemną, szczególnie do członków Komisji Zdrowia, myślę, że to są ważne 
rzeczy, które Zarząd czyni i można by było podzielić się z innymi tym, co Zarząd robi.  

 
Głos zabrał Wicestarosta- M. Nagórski, który powiedział, że od początku trwania 

tej sytuacji związanej z COVID-19, Zarząd uruchomił sztab kryzysowy, który mieści 
się tuż obok- naczelnik Pan Jacek Żychliński, który koordynuje wszystkie działania, 
tutaj też podziękowania dla każdego pracownika Starostwa, który pełni tam dyżury, bo 
tak to zostało podzielone, że pracownicy Starostwa niezależnie od dyspozycji wydziału 
są do dyspozycji Naczelnika Żychlińskiego. Sztab ma pełne ręce roboty, dzienna ilość 
informacji i zaleceń, jak i sytuacji kryzysowych oni muszą to rozwiązywać. Na początku 
odbyły się dwa takie pełne zespoły ds. Zarządzania Kryzysowego z udziałem 
Burmistrzów, poza jednym wypadkiem, wszyscy Burmistrzowie się stawili,  nie było 
tylko Burmistrza Kalisza Pomorskiego, który przysłał w zastępstwie Inżyniera. 
Wyznaczyliśmy miejsca na kwarantanny, posiadamy takich miejsc kilkaset w całym 
Powiecie, nadzorujemy też, czy te miejsca są należycie zabezpieczone, czy są środki do 
tego, żeby osoby tam mogły przebywać i już kilkanaście razy mieliśmy tam osoby. 
Ostatnio sytuacja była dosyć poważna, zapewne wszyscy państwo słyszeli o przypadku 
koronawirusa u lekarza z Kołobrzegu, to był test potwierdzony, pozytywny, który 
wykonali nasi laboranci u ordynatora SOR-u, na szczęście ten lekarz pracując był u nas 
na dyżurze tylko raz i tak, czy owak odbyło się to w ten sposób, że 14 ratowników 
rozdysponowaliśmy do kwarantann. Z tymi kwarantannami bywa różnie, stąd też apel 
o nieudostępnianie informacji o miejscach izolacji, bo różnie to mieszkańcy odbierają. 
Zdarzały się przypadki radykalne, gdzie mieszkańcy wzywali policję. Są to miejsca 
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oddalone od skupisk ludzkich, zresztą każdy z państwa wie, ale nie informujemy  
w szczegółach jak i co się tam odbywa.  

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że jesteśmy przygotowani na 

przyjęcie pod kwarantannę zbiorową, na dzisiaj kilkanaście osób wyszło, zostały tylko 
trzy osoby, wszelkie informacje posiada Pan Naczelnik Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego. W kwarantannie dla służb medycznych było 14 osób, ale oni są 
zwolnieni, w tej chwili nie przebywa tam nikt. W każdej  gminie są utworzone miejsca 
kwarantanny zbiorowej dla osób wracających z zagranicy.      

 
 Głos zabrał Wicestarosta- M. Nagórski, który powiedział, że kolejnymi krokami 

na wniosek zespołu było ustawienie namiotów do triaży, jak się okazało były to takie 
pierwsze sytuacje w kraju, stąd też mieliśmy telefony z Ministerstwa Zdrowia 
dopytujące czy to się u nas udaje i czy to rzeczywiście działa. Jak się okazuje działa i to 
w doskonały sposób, nawet chwalą to sami pracownicy, że to jest dla nich i dla 
pacjentów zabezpieczenie, a tych spadło o 30 % w stosunku do poprzednich miesięcy. 
Szpital działa na pełnych zasadach, a nawet byliśmy świadkami podczas jednej  
z telekonferencji, że szpital drawski zabiera pacjentów z OIOM-ów z innych  szpitali, 
szczególnie szczecińskich, które walczą jako oddziały zakaźne. Tylko nasz szpital 
 i szpital wałecki wojskowy zgłosił się do tego, by przyjmować pacjentów z innych 
szpitali, tak więc chwała dla personelu szpitala za takie działania. Co do DPS-u  
i ośrodków, gdzie mamy całodobową opiekę wszystkie są zaopatrzone w sprzęt, 
finansujemy także ten sprzęt, nawet wczoraj przekazaliśmy 1000 masek do DPS-u, bo 
tam rzeczywiście trzeba kilka masek dziennie dla personelu, który tam jest. Ośrodki te 
są całkowicie zamknięte, nie ma możliwości opuszczania tych miejsc, staramy się, żeby 
nikt z zewnątrz nie wchodził. Są to trudne sytuacje, bo nie dość, że w DPS-ie są osoby 
starsze, to jeszcze z zaburzeniami psychicznymi, więc spodziewamy się, zresztą tak jest 
w całym kraju, że żaden szpital w przypadku zakażenia nie będzie przyjmował takich 
osób bez opiekunów, a więc dzięki staraniom Dyrekcji DPS-u, jak i Pani Dyrektor 
szkoły ze Złocieńca udało nam się stworzyć izolatorium w internacie w Złocieńcu, które 
byłoby dla personelu, czyli personel gdyby nie chciał wracać do domu może korzystać 
wówczas z tego internatu, natomiast podopieczni zostaną w DPS-ie w przypadku 
zakażeń, nie ma możliwości, szpitale pewnie nie przyjmowałyby trudnych pacjentów. 
Na temat środków finansowych, to mógłby się wypowiedzieć Pan Jacek Żychliński- 
mieliśmy rezerwę 182 tys. zł, ona jest już prawie na wykończeniu, stąd te środki, które 
były poruszane na organizacje pozarządowe w części będziemy przeznaczać na 
COVID-19 i zakupy sprzętu.  Z tym sprzętem to różnie bywało, ceny są bardzo 
różnorodne. Organizacje samorządowe, takie jak Caritas, instytucje samorządowe, 
pomoc społeczna, indywidualne firmy i indywidualne osoby przeznaczają naprawdę 
duże środki, często tego nie widać, często ludzie nie chcą się chwalić, choćby wczoraj 
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przewoziliśmy dla DPS-u zupełnie nowe meble dla wielu pokoi, sprzęt medyczny też 
trafia, w zasadzie nie ma dnia żeby jakaś organizacja czy firma czegoś nie 
przekazywały. My tez staramy się wspierać, Zarząd przeznaczał środki dla „Żarka”, czy 
dla caritasu na rozwój i zakupy do sprzętu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu dodała, że Fundacja „Magia serca” też przekazała 

sprzęt dla szpitala.  
 
Głos zabrał Wicestarosta- M. Nagórski, który powiedział, że kieruje do 

wszystkich serdeczne podziękowania. Było pytanie odnośnie Agri Plus, to jednym  
z wsparć było przekazanie 100 tys. zł na szpital i przedwczoraj sprzęt ta firma 
ufundowała, ale liczy się każdy najdrobniejszy gest. Mieliśmy akcję dezynfekcji, 
szczególnie w momencie kiedy był lekarz zakażony z Kołobrzegu dezynfekcja szpitala, 
ozonowanie szpitala. Jestem po rozmowie z Panią Dyrektor DPS – będziemy też 
ozonować DPS nawet pod kątem innych chorób. Powołaliśmy już- i tutaj ukłony dla 
Pani dr Gizy pomoc psychologiczną, tez się zwróciliśmy do naszych parafii o pomoc 
psychologiczna i zrozumienie tej sytuacji i uspokajanie sytuacji. Na prośbę Dyrekcji 
naszych zamkniętych placówek zgłosiło się do nas kilkudziesięciu nauczycieli 
 i wychowawców, a także pracowników PDDS-u do pilnowania DPS-u, MOW-u  
i Domu Dziecka w przypadku sytuacji kryzysowych, zgłosili się oni do ewentualnej 
pracy w zamknięciu gdyby pojawiły się zakażenia. Nauczyciele do Domu Dziecka i do 
MOW-u, a pracownicy PDDS-u do DPS-u. Testy wykonywane są na bieżąco, na 
potrzeby osób, które zgłaszają się do Sanepidu lub do szpitala. Wdrożyliśmy w to też 
DPS i jest możliwość, że nasi laboranci będą wykonywać w każdej wolnej chwili dla 
podopiecznych MOW-u, te dziewczyny tez stwarzają zagrożenie, bo nie dość, że 
uciekają, to jeszcze czasami policja przychodzi gdzieś z zewnątrz, ale mamy  na to tzw. 
poczekalnie, które funkcjonują w MOW-ie, w Trzcińcu w MOW-ie, tak samo w  Domu 
Dziecka możemy w każdej chwili, możemy w każdej chwili wykonywać testy, te testy 
są robione wyrywkowo, nie da się wszystkich zrobić, ale po dwoje, troje pracowników 
z DPS-u codziennie jest badanych, okres oczekiwania na wyniki trwa do dwóch dni, bo 
nie są to takie, jakby w pierwszej kolejności, bo to nie są zagrożenia, tylko sprawdzamy, 
weryfikujemy. W takiej weryfikacji też wykryto u lekarza w Kołobrzegu, kolejne trzy 
testy, które miał wykonane, trzeci test był negatywny, czyli wyzdrowiał.     

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że ten trudny okres pokazał ilu 

mamy oddanych ludzi, mieszkańców, ilu mamy ludzi, którzy bezinteresownie angażują 
się w pomoc. Wszystkim dziękujemy.  

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że gremium, w którym się 

spotykamy, to samorząd, który działa na podstawie określonego prawa i w granicach 



33 
 

prawa, naszym najważniejszym instrumentem jest statut, w 19 punkcie czytamy, że 
odpowiedź na interpelację ma paść w terminie 21 dni, więc dziwię się, że Pan Starosta 
odpowiada w taki sposób, że on kiedyś też nie dostał w terminie- ja nie znam takiego 
przypadku, wiem jak się dzieje z moją interpelacją i dziwię się, bo nie była chyba ona 
strasznie trudna, ale co ważniejsze nie otrzymałem odpowiedzi na pytanie, które 
zadałem, a pytanie zadałem następujące: czy Powiat ma podpisaną umowę na odbiór 
wyprodukowanej energii? Bo tylko w ten sposób możemy mówić o realnych 
oszczędnościach. Jeśli nie ma umowy, to produkujemy i nic z tego nie mamy.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy jak był uszkodzony przesył.. 

falownik? 
 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że falownik, czyli urządzenie, 

które zbiera i przetwarza energię i przesyła do sieci. Ale nawet jeśli był uszkodzony, to 
pokazuje gdzie jest problem. Moje pytanie dotyczy tego, ponieważ oglądałem rachunek, 
który otrzymała szkoła i tam nie ma ani pozycji, dlatego pytam czy mamy umowę  
o odbiór energii, bo tylko wtedy można mówić o jakiś zyskach, nie hipotetycznych, 
tylko konkretnych.  

 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu- W. Włodarczyk,, który powiedział, że 

szczegółowa odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
 
Głos zabrała Radna G. Buczek, która powiedziała, że za mało Wicestarosta 

powiedział o pomocy społecznej, uważa, że jeżeli dane wpłyną do Sanepidu, 
dostarczane są one do policji i do pomocy społecznej, dzięki temu osoby będące  
w kwarantannie korzystają z naszej pomocy, a pomoc nasza polega na tym, że robimy 
zakupy i dostarczamy pod drzwi, wyrzucamy  śmieci tym osobom,, robimy opłaty, 
opiekujemy się osobami, które opuściły szpitale w formie usług opiekuńczych, także 
świadczymy bardzo dużą pomoc. Pracujemy codziennie w pełnym składzie od 7 do 15, 
również mamy dyżury do godz. 19 codziennie , również w sobotę i w niedzielę. 
Rozwozimy maseczki dla Sybiraków i Kombatantów, dostarczamy do domu, jak 
również odwiedzamy osoby sędziwe. Każda osoba, która wymaga wsparcia i pomocy,  
mamy wolontariuszy również, to jesteśmy w stanie się tymi osobami zająć 
 i zaopiekować.  

 
Pan Starosta S. Cybula serdecznie podziękował Pani radnej G. Buczek  

z zaangażowanie i poprosił o podzielenie się tą informacją na stronie internetowej 
Powiatu.   
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Głos zabrał Wicestarosta- M. Nagórski, który powiedział, że zrobimy 
zestawienie, opracujemy i zwrócimy się do instytucji o udzielenie informacji.  

 
Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że Pan Starosta mówił 

tutaj o testowaniu, ja pokusiłem się zdać pytanie ile testów zostało zrobionych w naszym 
Powiecie i dostał odpowiedź, że osób w izolacji domowej przetestowano 3, osób  
w obowiązkowej kwarantannie przetestowano 4 i osób z objawami klinicznymi 
przetestowano 20. W sumie wykonano w naszym Powiecie 27 testów na ponad 50 tys. 
mieszkańców.  

 
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu- W. Włodarczyk,, który powiedział, że 

Pan Dyrektor Michalak mówił, że jako szpital, zlecali zapobiegawczo prywatnie, też 
płacili z własnych środków, bez skierowania, p części szpital kierował z własnych 
środków. 

 
Głos zabrał Wicestarosta- M. Nagórski, który powiedział, że szpital na początku 

płacił za wykonywane testy, teraz płaci za to Ministerstwo Zdrowia, tych testów 
naprawdę wykonywanych jest dużo dziennie.  

 
 

 
 

Punkt 26 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła członków Komisji Rewizyjnej  

o pozostanie po sesji i spytała czy ktoś z Radnych ma jakieś komunikaty? 
 
Głos zabrał Radny K. Korczyński, który powiedział, że chciałby poruszyć temat 

stypendiów sportowych, on jest podejmowany uchwałą Rady Powiatu i widzę potrzebę 
przeredagowana tej uchwały, bo życie niesie różne sytuacje. Chodzi o sytuacje,  
w których zawodnicy są uczniami, a później stają się studentami, przechodzą jako 
uczniowie do innej miejscowości, a zasłużyli się dla naszego sportu powiatowego 
dobrymi tytułami, osiągnięciami, w które się wcześniej angażowali i przygotowywali, 
wkładając wysiłek, nakład i czas pracy w swoich klubach i w takiej sytuacji, gdzie  
w uchwale mamy zapisane, że do 10 marca i do 10 września jest termin naskładanie 
wniosków na stypendia sportowe, które z założenia mają służyć do wsparcia takiego 
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zawodnika, jednocześnie stanowić formę wyróżnienia tego zawodnika za sukcesy na 
arenie międzynarodowej. Mamy utalentowanego zawodnika i tak się składa, że treść , 
ramy tej uchwały nie pozwoliły na złożenie tego wniosku, a przecież zdobyła 
Mistrzostwo Europy po raz kolejny, promowała przez kilka lat Powiat Drawski, tu nie 
chodzi tylko o nią, chodzi o to, żeby na przyszłość nie był ktoś pokrzywdzony. 
Proponowałbym żeby przejrzeć tą uchwałę i dodać jeszcze zwrot: w szczególnie 
uzasadnionych przypadkach, zarekomendować prawnikom naszego Starostwa  
w szczególnie uzasadnionych przypadkach jakąś formę nagrody, jeżeli nie łapałby się 
na stypendium, bo w tych okolicznościach nie jest jego wina, ani nasza, labo jakieś 
wyróżnienie na koniec roku, na podsumowanie całokształtu osiągnięć sportowych dla 
Powiatu. Radny K. Korczyński poprosił Starostę i Zarząd o pochylenie się nad tą 
uchwałą i ustalenie może jakieś innej formy wyróżnienia, natomiast na przyszłość do 
tej uchwały należy wprowadzić bardziej elastyczny zapis, bo takie sytuacje mogą się 
powtarzać, szczególnie między marcem a wrześniem.  

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w związku z przypadającym 

w dniu 2 maja świętem flagi uczennice z Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego  
w Czaplinku zrobiły własnoręcznie breloczki w kolorze biało-czerwonym, które chciały 
przekazać Radnym. Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała pismo od 
wychowanek MOW-u. 
 
Treść pisma stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  
 
 

Punkt 27  
 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  

o godzinie 11:15 zamknęła XXI sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
    
 
 Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 


